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Protokół Nr XXXVII/14 

         z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 27 maja 2014 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 9.15 do godz.11.45. 
W sesji, zgodnie z  załączonymi listami obecności, uczestniczyło 13 radnych (radny 
Jerzy Gierczak od godz. 9.25; nieobecni radni: Władysław Strózik i Stanisław Wcisło), 
sołtysi oraz: 
- Pan Kazimierz Ścibiło - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 
Busku-Zdroju (w części obrad), 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik. 
       Otwarcia XXXVII sesji Rady Gminy Gnojno dokonał jej przewodniczący – pan 
Piotr Terlecki. Powitał wszystkich uczestników obrad, stwierdził kworum 
wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał, a następnie przedstawił niżej 
proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gnojno na lata 2014-2035. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2014 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Gnojno. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 

rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego z 

działalności Samorządowej Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej 
– za 2013 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia sieci publicznych przedszkoli i 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Gnojno o inne formy wychowania przedszkolnego. 

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11. Zapytania i wolne wnioski.  
12. Zakończenie sesji. 

      W związku z niezgłoszeniem uwag do porządku obrad przystąpiono do 
głosowania. „Za” jego przyjęciem głosowało 12 radnych. 
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Do punktu 2-go. 
 
         Wobec braku uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji przewodniczący obrad 
zarządził głosowanie. „Za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
          Następnie głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 
Busku-Zdroju i przedstawił informację o stanie ochrony p.poż na terenie Gminy 
Gnojno za 2013 r.  (informacja – w załączeniu). 
Pan komendant podkreślił że, w porównaniu z terenem powiatu buskiego, na terenie 
Gminy Gnojno w roku ubiegłym odnotowano stosunkowo małą liczbę zdarzeń.  
Kontynuując dodał, że można śmiało rzec, opierając się na przeprowadzonej analizie, 
że mieszkają tutaj naprawdę odpowiedzialni ludzie, którzy nie wypalają traw, 
będących przyczyną wielu groźnych pożarów. 
Kończąc swoje wystąpienie podziękował wszystkim za owocną współpracę, po czym 
zwrócił się z prośbą do radnych, aby poparli wniosek - skierowany do pani wójt - o 
wsparcie finansowe zakupu nowego samochodu strażackiego. 
W dalszej części obrad głos zabrała pani wójt i podziękowała panu komendantowi za 
przybycie na sesję oraz dobrą współpracę. 
 
Do punktu 3-go. 
 
          Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami (za okres od 29.03.2014 
r. do 26.05.2014 r.), stanowiące załącznik do protokołu, odczytała pani wójt. 
 
Do punktu 4-go. 
 
        Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2014-2035. 
       Protokół z posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Finansów Rady Gminy 
Gnojno, odbytego w dniu 23 maja 2014 roku, poświęconego analizie projektów 
uchwał będących przedmiotem obrad dzisiejszej sesji, odczytał radny Stanisław 
Wesołowski – przewodniczący komisji (protokół - w załączeniu).  
      Kontynuując ten punkt porządku obrad pani skarbnik omówiła projekt uchwały w 
ww. sprawie. Stwierdziła m.in., że WPF skorygowano, dostosowując wielkości do 
zmian w budżecie gminy w zakresie dochodów i wydatków budżetowych. 
W związku z brakiem uwag i pytań do przedłożonego projektu uchwały – odbyło się 
głosowanie jawne nad jego przyjęciem. 
Wyniki głosowania: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. Uchwała 

Nr XXXVII/254/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 



3 

 

Do punktu 5-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2014 rok. 
          Projekt uchwały, analogicznie jak w punkcie 4, zreferowała pani skarbnik. 
Nadmieniła m.in., że dochody i wydatki zostały zwiększone o kwotę 104.119,30 zł 
oraz, że zmianie uległy załączniki dotyczące zadań inwestycyjnych wieloletnich i 
rocznych. 
Z uwagi na brak pytań do przedłożonego projektu uchwały przewodniczący zarządził 
głosowanie jawne w sprawie jej przyjęcia. 
Wyniki głosowania: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. Uchwała 

Nr XXXVII/255/14 wraz z uzasadnieniem –w załączeniu. 

 
Do punktu 6-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Gnojno. 
          Sekretarz gminy, tytułem wstępu, poinformował, że dokonanie zmian w Statucie 
Gminy wynika z konieczności aktualizacji wykazu jednostek organizacyjnych gminy, 
po czym odczytał projekt uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z załącznikiem. 
Ponieważ nie było pytań i uwag  - przewodniczący obrad poddał projekt ww. uchwały 
pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVII/256/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 

protokołu. 
Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 15-minutowa przerwę w obradach. 
 
Do punktu 7-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 
rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 
          Projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie omówiła pani skarbnik, 
natomiast pani podinspektor ds. obsługi rady odczytała protokół Nr 1/14 z posiedzenia 
Rady Społecznej SP ZOZ w Gnojnie, odbytego w dniu 21 maja 2014 r., z którego 
wynika, że sprawozdanie, o którym mowa wyżej, zostało zaopiniowane pozytywnie 
(protokół – w załączeniu). 
Pan Henryk Kasza, sołtys wsi Kostera, zasugerował, aby w Ośrodku Zdrowia w 
Balicach zatrudnić na stałe lekarza, który będzie przyjmował pacjentów po 2 lub 3 
godz. dziennie. 
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Do ww. kwestii odniosła się pani wójt i oznajmiła, że na dzień dzisiejszy jest to 
niemożliwe, ponieważ lekarz zatrudniony na umowę o pracę przebywa na zwolnieniu 
lekarskim. 
Kontynuując ten punkt porządku – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVII/257/14 wraz z uzasadnieniem oraz sprawozdanie finansowe 

SP ZOZ za 2013 rok – w załączeniu. 

 

Do punktu 8-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego z 
działalności Samorządowej Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Gnojnie – za 2013 rok. 
           Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z uzasadnieniem odczytała 
pani Ilona Piwowarska -  skarbnik gminy. Po odczytaniu projektu uchwały pani 
skarbnik przytoczyła ze sprawozdania kwotowy i procentowy plan wydatków i 
wykonanie wydatków za 2013 rok. 
Po przedłożeniu ww. materiałów przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVII/258/14 wraz z uzasadnieniem oraz kserokopie: 

sprawozdania i bilansu jednostki budżetowej – w załączeniu. 

 

Do punktu 9-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia sieci publicznych przedszkoli i 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Gnojno o inne formy wychowania przedszkolnego. 
         Projekt uchwały w sprawie, o której mowa wyżej, wraz z uzasadnieniem 
przedłożyła pani skarbnik. Następnie dodała, że trwałość projektu unijnego, którego 
realizacja kończy się 30. czerwca br., zobowiązuje gminę do jego kontynuacji przez 
kolejne dwa lata. Potem doprecyzowała, że gmina otrzymała dotację z budżetu 
państwa w kwocie 37.447,00 zł na organizację innych form wychowania 
przedszkolnego (dotacja obejmuje okres 4 m-cy b.r. czyli od września do grudnia). 
        W następnej kolejności w ww. temacie głos zabrała pani wójt i stwierdziła m.in., 
że 30 czerwca b.r. kończy się realizacja projektu „Przyjazne przedszkole” i dlatego – 
wychodząc naprzeciw potrzebom środowiska lokalnego - od września zostaną 
uruchomione 2 punkty  przedszkolne na bazie istniejących, finansowane ze środków 
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pochodzących z udzielonej dotacji i z budżetu gminy. Aktualnie trwają rozmowy, co 
do zasad zatrudnienia nauczycieli. O interpretację przepisów w tej kwestii gmina 
wystąpiła z pismem do pani wojewody. Szczegółowe informacje na temat 
funkcjonowania przedszkoli przekażemy Państwu na kolejnej sesji. 
Dyskusja: 
- Radny Krzysztof Musiał – czy rodzice będą dopłacać do przedszkoli? 
- Wójt gminy – mając na uwadze dotychczasowe koszty związane z funkcjonowaniem 
przedszkoli unijnych, już na tym etapie możemy powiedzieć, że rodzice będą 
zmuszeni do partycypowania w kosztach utrzymania punktów przedszkolnych. Na 
razie nie wiemy, jakie to będą kwoty.  
- Radna Maria Woźniak – czy zmieni się organizacja szkół i kto będzie pracodawcą  
zatrudnionych nauczycieli? 
- Wójt gminy – dyrektorzy szkół, ale jak już wcześniej wspomniałam, czekamy na 
odpowiedź od wojewody. 
- Prawnik – czynności związane z zatrudnianiem i zwalnianiem nauczycieli będzie 
podejmował dyrektor, co wynika z ustawy o systemie oświaty. Punkty przedszkolne 
nie będą stale wbudowane w strukturę organizacyjną szkół, tylko niejako 
organizacyjnie „dopięte”. 
- Radny Gustaw Treliński – patrząc perspektywicznie pod kątem kompleksowego 
przygotowania dzieci w wieku przedszkolnym do dalszej edukacji, czy nie należałoby 
doposażyć oddziałów przedszkolnych, aby mimo oszczędności miały dostęp do 
różnych rozwijających zajęć (języka angielskiego, komputera itd.)? 
- Wójt gminy – przedszkola są doposażone w stopniu wystarczającym. Mało tego. 
Gmina w kwietniu b.r. zawarła umowę ze ŚBRR w Kielcach o dofinansowanie 
projektu „Doposażenie oddziałów przedszkolnych”, z godnie z którą gmina otrzyma 
na wymieniony cel kwotę w wysokości 305.445,17 zł. 
- Prawnik – postaram się przenieść dobre wzorce z gminy Smyków, z którą 
współpracuję od wielu lat, na tutejszy grunt. Teraz czekamy na odpowiedź od pani 
wojewody, która nam wyjaśni wszystkie kwestie organizacyjne, które dokładnie 
omówimy na kolejnej sesji. 
Po wyczerpaniu listy mówców – przewodniczący obrad poddał projekt przedmiotowej 
uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 

Uchwała Nr XXXVII/259/14 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 
 
        Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
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       Wykaz wydatków związanych z remontem budynku urzędu gminy (wniosek 
zgłoszony na sesji w dniu 28 marca 2014 r. przez radną Marię Woźniak) stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 11-go. 
 
        Zapytania i wolne wnioski. 
        W tym punkcie porządku obrad pani wójt przekazała poniższe informacje: 
- w dniu 31 maja b.r. na boisku sportowym przy Szkole Podstawowej w Gnojnie 
odbędzie się festyn z okazji Dnia Dziecka, 
- w dniu 03.czerwca b.r. o godz. 16 w Gimnazjum w Gnojnie (hala sportowa) odbędzie 
się spotkanie wykonawcy z mieszkańcami gminy, zainteresowanymi instalacją 
solarów na budynkach. 
Pani wójt omawiając powyższe zagadnienie zasugerowała, aby koszty opracowania 
dokumentacji podzielić przez ilość gospodarstw domowych, które zadeklarowały chęć 
instalacji solarów. Kwota partycypacji będzie wynosić około 400 zł. 
- Pani wójt podziękowała również, w imieniu pana starosty Stanisława Klimczaka, 
który nie mógł być obecny na sesji, wszystkim radnym, sołtysom oraz ich rodzinom za 
udział w uroczystościach pogrzebowych Jego  ojca Jana Klimczaka. 
W dalszej części zapytania i wolne wnioski zgłosili: 
- Pan Marian Okraj zasygnalizował, że firma, prowadząca inwestycję związaną z 
budową sieci światłowodowej, zostawiła na terenie sołectwa nieład i nieporządek. Pan 
sołtys kontynuując dodał, że w latach poprzednich ze środków funduszu sołeckiego 
zostały utwardzone pobocza przy drodze gminnej Gnojno-Pożogi, które zostały 
całkowicie zrujnowane. W związku z tym zwrócił się z prośbą do pani wójt o 
interwencję u wykonawcy.  
- Pani wójt odnosząc się do ww. kwestii oznajmiła, że firma nie wykonała jeszcze 
zadania. Zapewniła natomiast, że po zakończeniu prac, zgodnie z deklaracją 
właściciela firmy, ma być wszystko przywrócone do pierwotnego stanu. 
- Radny Krzysztof Musiał zgłosił potrzebę dostarczenia kamienia na uzupełnienie 
ubytków w drogach na terenie sołectwa Gnojno. 
- W nawiązaniu do powyższego wniosku pani wójt stwierdziła, że w najbliższy piątek 
odbędzie się otwarcie ofert na dostawę  kruszywa. 
- Radny Jerzy Klamczyński stwierdził, że nie ma drogi dojazdowej do pól, ponieważ 
w drodze gminnej zostały wykopane dołki przez prywatną osobę. 
 - Radny Dominik Wójcik zapytał, kiedy będą montowane skrzynki światłowodowe w 
Skadli. Następnie zwrócił się z prośbą do pani wójt i pana przewodniczącego o 
informowanie każdorazowo członków Komisji Rolnictwa o zamiarze instalowania 
oświetlenia ulicznego na terenie gminy. 
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- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że nie wie kiedy będą montowane skrzynki 
światłowodowe w Skadli, bo firma jest w trakcie realizacji zadania. Odnosząc się do 
następnej kwestii oświadczyła, że budowa oświetlenia ulicznego jest realizowana ze 
środków funduszu sołeckiego. Mimo to zapewniła że, zgodnie z prośbą, Komisja 
Rolnictwa będzie o tym fakcie informowana.  
- Radny Jarosław Szymański zgłosił uszkodzenie (w czterech miejscach) drogi 
prowadzącej na Cesarz. Ponadto wniósł o zamontowanie przy tej drodze znaku 
drogowego ograniczającego tonaż oraz o udostępnienie koparki na czas wykonywania 
prac w czynie społecznym przez mieszkańców Jarząbek. 
- Pan Henryk Kasza, sołtys Kostery, podkreślił, że jego kadencja dobiega końca, a nie 
zostało zrealizowane ani jedno z zaplanowanych zadań, czyli odwodnienie wsi, 
instalacja oświetlenia ulicznego i budowa dwóch odcinków dróg z masy bitumicznej. 
Następnie dodał, że najbardziej dramatyczna sytuacja jest na placu obok Domu 
Nauczyciela po ulewnych opadach deszczu (woda opadowa spływa wówczas do 
piwnic). 
- Do wyżej wymienionych kwestii odniosła się pani wójt. Oznajmiła m.in. że, po 
uwolnieniu środków, drogi w msc. Kostera (zaplanowane w tegorocznym budżecie 
gminy) będą realizowane. W następnej kolejności wyjaśniła zawiłości związane z 
odwodnieniem placu obok Domu Nauczyciela i brakiem posiadania przez gminę 
prawa własności do działki, przez którą przebiegałby rów odwadniający. Kontynuując 
doprecyzowała, że gmina zamierza wykonać odwodnienie na bazie istniejącego 
szamba. 
- Radny Kazimierz Banasik zapytał, czy jest ustalony termin odbioru oświetlenia 
ulicznego w Grabkach Małych.  
- Pani wójt odpowiedziała, że wykonawca nie przedłożył jeszcze wniosku o 
zakończeniu przedmiotowego zadania. 
- Pan radny kontynuując zwrócił się z prośbą do pani wójt, że jeżeli będzie znany 
termin, aby go o tym fakcie powiadomić. 
- Pani Zofia Panak poinformowała, że mieszkańcy Poręby odczuwają brak wody 
pitnej, szczególnie zaś w soboty i w niedziele. 
- Do ww. problemu odniosła się pani wójt i oznajmiła, że do ŚBRR złożono wniosek, 
którego celem jest poprawa warunków życia mieszkańców gminy Gnojno poprzez 
uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej. Kontynuując dodała że, jeżeli wniosek 
uzyska pozytywną opinię, zostanie ogłoszony przetarg, a następnie rozpocznie się 
realizacja inwestycji. 
- Radny Gustaw Treliński zasygnalizował, że na drodze za wsią woda wymuliła 
kamień. W związku z tym prosił o dostarczenie kruszywa lub o przysłanie koparki, 
natomiast docelowo - o wykorytowanie drogi. 
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- Radny Krzysztof Musiał prosił o interwencję w firmie „Rafit”, aby samochody nie 
zaścielały słomą jezdni oraz idących w tym samym czasie drogą pieszych. 
W dalszej części obrad głos zabrała pani wójt i odniosła się do zarzutów zawartych w 
anonimie, odczytanym na sesji w dniu 28 marca b.r. przez radną Marię Woźniak. 
Stwierdziła m.in., że: „byłam tym faktem bardzo zbulwersowana, ponieważ donos 
zawierał treści pomawiające funkcjonariuszy publicznych, tj. pracowników gminy i jej 
jednostek organizacyjnych. Uważam, że tego typu zachowanie uchybia powadze sesji. 
Tym bardziej, że anonim odczytała osoba, która pełniła funkcje kierownicze w 
Urzędzie Gminy w Gnojnie. Tego samego zdania był Sąd Rejonowy w Ostrowie 
Wielkopolskim, który w roku ubiegłym wydał wyrok skazujący wobec osób, które  
posługiwały się anonimami i dopuściły się ich upublicznienia. Sędzia w uzasadnieniu 
wyroku powiedział m.in., że jest to swego rodzaju lekcja demokracji, ponieważ osoba 
pełniąca mandat radnego, czyli osoba zaufania publicznego, nie może się zachowywać 
w taki sposób. Nie raczyła Pani sprawdzić, czy treść donosu  jest zgodna z prawdą. 
Nie raczyła również Pani przesłać anonimu, który stanowiłby podstawę do 
zawiadomienia organów ścigania, mimo że przewodniczący rady - na moją prośbę -
wystąpił do pani z takim pismem. Niedostarczenie anonimu jest dla mnie 
jednoznaczne. Według mnie - to pani jest jego autorem, a pomówienia w nim zawarte 
są dla mnie żenujące. Weźmy chociażby pierwszy zarzut. Przecież Pani doskonale 
wiedziała, bo informowałam o tym radnych, że w Janowicach Poduszowskich  był 
pustostan, który został zagospodarowany w zamian za czynsz w  kwocie 300 zł 
miesięcznie. Poza tym przed podpisaniem umowy dokonaliśmy inwentaryzacji mienia 
a najemca płaci do gminy podatek rolny oraz podatek od nieruchomości. Drugi zarzut, 
równie absurdalny,  dotyczył przyjmowania interesantów. Urząd jest czynny od 
poniedziałku do piątku w godz. od 7.30 do 15.30 i w tym czasie przyjmuję 
interesantów. Nie zdarzyło się do tej pory, żeby osoba z zewnątrz czekała dłużej niż 5 
minut pod moim gabinetem. Bo jeżeli nawet trwa cotygodniowa narada z 
pracownikami, to ją przerywamy, abym mogła przyjąć  interesanta. Zarzut, że 
rozmawiałam 40 minut z sekretarzem jest wyssany z palca. Osobiście chylę czoła 
przed pracownikami, bo pracują naprawdę rzetelnie, o czym świadczą niemieszczące 
się w szafach segregatory, których przybywa wraz z realizowanymi inwestycjami. I 
jest mi Pani Mario bardzo przykro z tego powodu. Tym bardziej, że razem 
pracowaliśmy. Kolejna sprawa podniesiona w anonimie, że nauczyciele nie pracują i 
nie uczą dzieci. Wszystkie dni wolne gwarantuje im ustawa Karta Nauczyciela, a 
zajęcia (na jeden dzień) w okresie zimowym zostały odwołane, ponieważ był duży 
mróz i śliskie drogi. Wójt jest osobą publiczną i można go krytykować, ale w sposób 
kulturalny i elegancki. Jeżeli się Pani nie podoba to, co robię – proszę to powiedzieć 
oficjalnie a nie za pomocą anonimów. 
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- Radna Maria Woźniak, odnosząc się do powyższej wypowiedzi, stwierdziła m.in.: 
„nie jest autorem anonimu; poza tym odpisałam na pismo, które do mnie przesłał pan 
przewodniczący. Nie przekazałam anonimu, żeby nie był powielany i sama też go 
nikomu nie udostępniłam. Owszem upubliczniłam list na sesji, bo uważałam że do 
niektórych kwestii można się odnieść i je wyjaśnić”. 
Od tej chwili toczyła się polemika, co kto powiedział i co kto powinien: 

 - Pani wójt – przed upublicznieniem listu powinna Pani sprawdzić podniesione w nim 
zarzuty oraz zawiadomić przewodniczącego oraz radę. 
- Radna Maria Woźniak – pan przewodniczący publicznie się przyznał, że jest autorem 
tego anonimu. Mało tego. W trakcie sesji tego nie odwołał. Dlatego ja w swoim piśmie 
napisałam, że nie wiem co mam o tym myśleć i że czuję się w pewnym sensie 
wmanipulowana. 
- Pani wójt – Pani pracowała na stanowisku kierowniczym, wobec tego powinna Pani 
wiedzieć, co się robi z anonimami i ich autorami. 
- Przewodniczący rady – list zaczynał się od stwierdzenia, że napisała go mieszkanka 
gminy. Dlatego nie przerwałem Pani jego odczytywania, bo myślałem że jest pod nim 
podpisana. Ja sobie tego nie wyobrażam, gdyby pani siedziała na moim miejscu, a ja 
bym na sesji odczytał taki list, który by zawierał paszkwile pod Pani adresem.  Pani by 
mnie wtedy „wdeptała w podłogę”. Przede wszystkim powinna Pani uzgodnić ze mną 
lub z członkami Komisji Rewizyjnej, co dalej zrobić z takimi pomówieniami a nie 
czytać, oficjalnie, na sesji. 
- Wójt gminy – jeszcze odniosę się do jednego zarzutu, który dotyczył samochodu 
kierownika GOPS. Po przeprowadzonej kontroli wewnętrznej okazało się, że rzeczone 
auto ma 13 lat i jest zarejestrowane na męża. Poza tym każdy kierownik składa 
oświadczenie majątkowe, pod którym się podpisuje, i bierze za jego treść osobistą 
odpowiedzialność.  
- Przewodniczący rady – owszem powiedziałem, że jestem autorem tego listu i w 
ferworze tego nie prostowałem. Ale chyba każdy z obecnych wyczuł, że powiedziałem 
to w sposób sarkastyczny i humorystyczny. 
- Radna Maria Woźniak – wcale pan tego nie prostował. I było mi bardzo przykro, bo 
sobie pomyślałam – po co mi to było. Poza tym uważam, że zawsze trzeba mieć w 
sobie trochę pokory. I za pewne sformułowanie zawarte w liście sama się wstydzę, 
jako radna. A mianowicie za to, że głosowałam za uchwałą w sprawie podatku od 
nieruchomości, bo moim zdaniem ten podatek powinien być zniesiony. 
- Wójt gminy – a ja uważam, że rada podjęła w tej kwestii słuszną decyzję, bo 
niektórzy mieszkańcy gminy, którzy mają użytki rolne kl. V i VI, w ogóle nie płaciliby 
żadnego podatku.  
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- Przewodniczący rady – gdyby porównać stawki to i tak by wyszło, że mieszkańcy 
gminy Gnojno płacą najniższe podatki w powiecie buskim. Ale jeżeli trzeba – 
zmienimy ten podatek przed końcem kadencji. 
- Radny Gustaw Treliński – jeżeli podatek od nieruchomości zostanie zniesiony, to 
połowa mieszkańców gminy, którzy nie posiadają gruntów rolnych, w tym między 
innymi ja, nie będzie płacić podatków. 
- Prawnik – ubolewam nad tym, że nie mogłem być na ostatniej sesji do końca, bo 
mógłbym odpowiednio zareagować. Ta dyskusja skłania mnie z kolei do tego, aby w 
opracowywanym przeze mnie projekcie statutu znalazł się zapis, że punkt „zapytania i 
wolne wnioski” nie służy do odczytywanie anonimów. 
- Przewodniczący obrad – podsumowując – w  polityce nie tylko trzeba mieć rację, ale 
trzeba również przekonywać do niej wyborców. I my musimy się starać czynić to 
najlepiej. 
- Po dyskusji pani Maria Jabłońska zwróciła się z prośbą do pani wójt o wykoszenie 
poboczy przy drodze powiatowej Maciejowice – Wólka Bosowska oraz o uzupełnienie 
dołków w jezdni masą bitumiczną. 
- Pani wójt odnosząc się do powyższej prośby stwierdziła, że z informacji jaką 
uzyskała od pana starosty Stanisława Klimczaka wynika, że Powiatowy Zarząd Dróg 
w Busku-Zdroju zakupił odpowiedni sprzęt do wykaszania poboczy przy drogach 
powiatowych na terenie powiatu buskiego. 
 
Do punktu 12-go. 
 
            W związku z wyczerpaniem porządku dziennego – Przewodniczący Rady 
Gminy Gnojno – pan Piotr Terlecki zamknął XXXVII sesję. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
      Protokolant:                                                                  Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                     Piotr Terlecki 
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